
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága 2023. október 24. napján tartott nyilvános ülééró’l.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Ijazoltan távol: Izsó Hunor bizottsági tag

Az ülés kezdetének időpontja: 14.30 h

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel a 7 főből 6 fő jelen van, így a nyilvános ülést
megnyitotta.
Szavazásra bocsátotta a meghívóban szereplő napirendi pontokat, a bizottság üléséről készített
jegyzőkönyvet az elnök mellett Gyarmati Sándor bizottsági tag írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ügyrendi, Lakásüjyi és Közrendvédelmi Bizottsája

145/2023. (X. 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi
Bizottsága a 2023.október 24. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . A köztisztaság fenntartásáról szóló 9/2014. (111.28.) és a nem közművel összegyűjtött
háztartási szennyvíz begyűjtésre vonatkozó helyi közszolgáltatásról szóló 25/2014.
(VI.30.) rendeletek módosítása
Előterjesztő: dr. Tanai Judit jogász

2. A civil szervezetek költségvetési támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04)
rendelet módosítása
Előterjesztő. dr. Tanai Judit jogász

3. Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása
Előkészítette: Tárnok Lászlóné jegyző, HVI vezető

dr. Tanai Judit jogász



4. A Békési Kistérségi Intézményfermtartó Társulás társulási megállapodásának
jóváhagyása és tag delegálása a Társulás Tanácsba
Előkészítette: Tárnok Lászlóné jegyző

dr. Tanai Judit jogász

5. Bejelentések

Zárt ülés:

1 . Tájékoztató a két ülés között megüresedett és bérbe adott önkormányzati lakásokról
Előkészítette. Nánási Zsolt osztályvezető

Olláriné Csapó Anna ügyintéző
Gazdasági osztály

2. Az 5630 Békés, Veres P. tér 9. 1 . em. 24. szám alatti lakás bérletére érkezett pályázatok
elbírálása
Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető

Olláriné Csapó Anna ügyintéző

3 . Lej árt lakásbérleti szerződéssel kapcsolatos kérelmek elbírálása
Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető

Olláriné Csapó Anna ügyintéző
Gazdasági osztály

4. Szakember elhelyezési kérelem elbírálása
Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető

Olláriné Csapó Anna ügyintéző
Gazdasági osztály

5. Lakáscélú kamatmentes kölcsön kérelem elbírálása
Előterjesztő: Nánási Zsolt osztályvezető

Olláriné Csapó Anna ügyintéző
Gazdasági osztály

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Gyarmati Sándor bizottsági tagot választotta meg.
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Napirend tárgya: A köztisztaság fenntartásáról szóló 9/2014. (111.28.) és a nem közművel
összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésre vonatkozó helyi közszolgáltatásról szóló
25/20 1 4. (VI.30.) rendeletek módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdés]) pontja alapján.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat, amelyet az anyag
készítője nem kívánt szóban kiegészíteni. Van —e kérdés, észrevétel?

Molnár Gábor bizottsági tag: A kerítéstől az Út felezővonaláig az ott lakóknak kell tisztán
tartani a területet. Az ő ingatlana előtt van kerékpárút és voltak olyan szomszédok, akik azon
vitáztak, hogy meddig kell takarítani a járdát. Tehát, hogyan szabályos ez?

Dr. Tanai Judit jogász: Ugyanúgy mindenhol, mindegy, hogy van e kerékpárút vagy nincs.

Rácz Attila bizottsági tag: Mindenképpen az utca tengely felezővonaláig, ez nem kérdés.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: A kerékpárutat a város takarítja.

Gyarmati Sándor bizottsági tag: Valóban vaimak olyan lakók, akik nem tudják mi a közterület,
ajárda. Ezt tapasztalja a polgárőrség munkássága során is, amikor a fiatalokat megszólítják, a
piac területén és azt mondják, hogy az közterület. Igen, de ott van a nevében, hogy piac. A
közösség céljára lehet hásználni, de meg van indokolva, hogy milyen közösség céljára. Ezért
ezekkel a fiatalokkal vannak problémák az utóbbi időkben, hiszen szemetelnek és megsértik a
közterület rendjét.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: További kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így
szavazásra bocsátotta a rendelet- tervezetek elfogadását.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottsája

146/2023. (X 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága az előterjesztés részét képző rendelet- tervezetek elfogadását
javasolja a Képviselő- testületnek.

Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök
Határidő: intézkedésre azonnal
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Napirend tár2ya: A civil szervezetek költségvetési támogatásának rendjéről szóló 4/20 1 5 . (II.
04) rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja ilapján.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat, amelyet az anyag
készítője nem kívánt szóban kiegészíteni. Van —e kérdés, észrevétel?
Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a rendelet-tervezet
elfogadását.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottsájia

147/2023. (X 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága az előterjesztés részét képző rendelet- tervezet elfogadását
javasolja a Képviselő- testületnek.

Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök
Határidő: intézkedésre azonnal

Napirend tár2ya: Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat, amelyet az anyag
készítője nem kívánt szóban kiegészíteni. Van —e kérdés, észrevétel?
Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a határozati javaslat
elfogadását.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottsáj’a

148/2023. (X 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottság az alábbi határozatot elfogadásra javasolja a Képviselő
testületnek.
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a választási eljárásról szóló
2013. évi XXXVI. tv. 23. -a alapján Békés városban a helyi választási bizottságba iz alábbi
tagokat és póttagokat választja meg:

Tagok:

1) Kádasné Öreg Juliamia (5630 Békés, Hajó utca 12.)
2) Palatinus Pál (5630 Békés, Széchenyi tér 8. A lph. III. em. 26. ajtó)
3) Zseák Sándorné (5630 Békés, Kikötő utca 1 1.)

Póttagok:

1) Bondámé Pásztor Emma (5630 Békés, Mikes utca 15.)
2) Szalainé Vida Krisztina (5630 Békés, Petőfi utca 3 1.)

Határidő: intézkedésre azonnal

Felelős: Támok Lászlóné jegyző HVI vezető

Napirend tár2ya: A Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás társulási
megállapodásának jóváhagyása és tag delegálása a Társulási Tanácsba

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat, amelyet az anyag
készítője nem kívánt szóban kiegészíteni. Van —e kérdés, észrevétel?
Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a határozati javaslat
elfogadását.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottsága

149/2023. (X. 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottság az alábbi határozatot elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Békési Kistérségi
Intézményfermtartó Társulás tagönkormányzata

1 . a Társulási Megállapodás módosítását a határozat melléklete szerinti tartalommal
jóváhagyja, és felhatalmazza a polgármestert amak aláírására;

2. megválasztja Mucsi Andrást 5630 Békés, Kispince u. 70. szám alatti lakost a Társulási
Tanács delegált tagjának;
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3. felkéri a polgármestert, hogy jelen határozatáról a Társulási Tanács Elnökét
haladéktalanul táj ékoztassa.

Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök
Határidő: intézkedésre azomial

Bejelentések

Gyarmati Sándor bizottsági tag: Kiosztott egy írásos tájékoztatót a Polgárőrség elmúlt havi
munkájából. Azért adta be ezt a beszámolót a bizottságnak, hogy lássák, hogy a polgárőrség
valóban tevékenyen részt vesz a városnak a körendjének és közbiztonságának a védelmében. A
rendőrséggel közösen dolgoznak. Ha az önkormányzatnak van bármilyen rendezvénye, akkor
abban is mindig biztonságot nyújtanak. Ezzel az egy hónappal kimutatták azt, hogy mennyi
időt dolgoznak a polgárőrök. Ha több polgárőreik lennének, akkor még többet tudnának
szolgálatban teljesíteni. Látja azt is, hogy mi az amin kellene újítaniuk, például az éjszakai
szolgálatokat kellene egy kicsit szorgalmazni. Tapasztalata szerint éjszaka két és hat óra között
elég sokan vannak a városban és olyan személyek is mozognak, akiknek ilyenkor nem kellene,
hogy részt vegyenek. Például a Penny market, Lidl parkolójában jelen vannak és ott olyan
anyagokat osztogathatnának, ami nem megfelelő. Ezt már jelezte a rendőrség felé is, de a
Képviselő- testület tagjait is szívesen vámák egy éjszakai járőr szolgálatra.
A kamerarendszer nagyon szükséges lenne többször a rendőrséggel közösen tettek már
véleményt arra, hogy hol kellene elhelyezni, hogy még hatékonyabb legyen a biztonság.
Amennyiben a Belügyminisztérium vagy bárki pályázatot ír ki a közbiztonsági rendszer
kiépítésére azt természetesen a polgárőrség megpályázza.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Igazából nem kellett volna ez a beszámoló, mert mindenki látja,
hogy valóban nagyon hatékony munkát végeznek a polgárőrök. Jól látszódik, hogy nap, mint
nap ott vannak mindenhol. Megköszönte a kolbászvigalom rendezvényén nyújtott munkájukat.
Van egy pályázat beadva, ami pluszba még 10 db kamerát fog jelenteni. Megvannak már a
helyszínei a kameráknak, ezek főtéri csomópontokra lesznek kihelyezve. A meg lévő kamerák
már be vannak kötve, illetve most már a rendőrségen is be vannak kötve, hogy párhuzamosan
tudják nézni a kamerákat. Van egy szerződés az önkormányzat és a rendőrség között és ők is
láthatják a kamerákat 24 órában.
Nappal látják az polgárőröket és nagyon hálás azért, hogy a zebráknál jelen vannak főleg
szeptember elején. Felhívják a figyelmet, hogy mennyire veszélyes csomópont a csabai utcán
a zebra. Az éjszakai szolgálatra nagy szükség lenne, és jó lenne ha a városvezetőség tudna
ebben segíteni.

Rácz Attila bizottsági tag: Idáig mindig évente kapták a beszámolót a polgárőrség munkájáról
és az mindig ki is elégítette a Képviselő- testület kíváncsiságát. Azonban nem érti, hogy miért
kellett egy havi munkát kimutatva becsatolni? Valami probléma van? Hiányosság van, vagy
szeretnének valamilyen plusztámogatást kérni?

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Amikor Gyarmati Sándor megválasztásra került akkor,
megállapodtak abban, hogy bizonyos időközönként kap a bizottság illetve a testület aktuálisan
negyedévente egy beszámolót. Azért van erre szükség, mert értesülnek, hogy mik történnek
folyamatában és ha szükség van rá és felmerülnek kérdések, akkor erről aktualitásban
értesülnek és nem csak egy évben egyszer.
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Gyarmati Sándor bizottsági tag: Az éjszakai járőr szolgálatot indokoltnak látja. Nm pénzt
kérnek ezt kihangsúlyozta, tehát a gazdasági helyzetük stabil. Azonban a székházuknak a
homlokzatának a javításával jó lenne valamilyen formában megoldást találni. Erzélcelik azt,
hogy nappal is nagyon sokszor szolgálatot kell ellátni a polgárőröknek, és aki nappal ellátja a
feladatát, az az ember már nem fog éjszaka is dolgozni. Próbálnak fiatalokat bevonni, de
hétköznap dolgoznak, és csak szabadidejükben van lehetőségük elvállalni pár alkalmat.
Mivel most jön a halottak napja, ezért teljes leterheltség lesz az összes temetőben, ahol megint
csak jelen lesznek a polgárőrök. A sorompónyitás, most már megoldódik, de vannak ott is
bliccelők.
Tehát nem problémakérdés bármilyen feladat is, hanem az a dolguk, hogy megcldjanak
mindent, hogy ne legyen a lakosságnak kedvezőtlen.

Rácz Attila bizottsági tag: Hány fővel látták el ezt a szeptemberi szolgálatot? Hány fő az aki
szolgálatra vezényelhető?

Gyarmati Sándor bizottsági tag: A csapat kétharmada vezényelhető szolgálatba, az utolsó
egyharmada nem aktív. Békésen 60 polgárőr vesz részt a szolgálatban, ebből 20-25 fő hetente
aktív. Lesz majd a megyei szövetség rendezésében egy fórum és egyeztetni fogják a
bűncselekményeket általában ez feszegeti az embereknek az idegeit. Nagyon sok ember
áldozattá válik és ezt a polgárőröknek kell lebonyolítani. Menni fognak ismételten az idősek
otthonába, ahol fel fogják hívni a figyelmet a csalókra.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: A Képviselő-testületből hárman is polgárőrök, jó lenne, ha
többen is folyamatosan szolgálatba lépnének. Akinek az ideje engedi az segítse a létszámot.
A gödörben hamarosan lesz az EB mérkőzés és számít a polgárőrök szolgálatára.

Gyarmati Sándor bizottsági tag: Megköszönte a segítséget és örül eimek. Azonban azt kérte,
hogy a téli időszakra az őrző bódét fűtsék be, mert nagyon hideg szokott lenni.

Balo Zoltán bizottsági elnök: Egyéb napirendi pont, bejelentés nem lévén a bizottság
nyilvános ülését befejezettnek nyilvánította és zárt ülést rendelt el, amelyről különjegyzőkönyv
készült. Kérte, hogy csak azok maradjanak az ülésteremben, akiknek arra a jogszabály
lehetőséget biztosít.

K.m.f.

B og Zoltán Gyarmati Sándor
elnök jkv. hitelesítő
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